
Vragen voor het vragenuur van 20 maart 2024 van 15.30 – 16.20 uur 

I Vragen van de PvdA-fractie over invulling Merckt (Rico Tjepkema)

De Grote Markt wordt steeds mooier. Met de komst van de bomen, de aanpak van de openbare 
ruimte, nieuwe zitplaatsen en waterwerken wordt het steeds meer het middelpunt dat onze stad 
verdient. De nieuwe oostwand is een architectonisch hoogstandje en is daar onlosmakelijk mee 
verbonden. Het voegt veel kwaliteit toe waar alle Groningers van kunnen genieten. Merckt hoort 
daarbij. In 2016 is dit pand door de Groningers zelf gekozen om hier te bouwen en is daarna in de 
prijzen gevallen. 

Merckt speelt met de plek van het pand een cruciale rol in de beleving van de Grote Markt. Het is de 
toegangspoort tot hart van de Stad vanaf het Zuiderdiep, is één van de eerste gebouwen die je vanaf 
de Vismarkt ziet en verbindt de Grote Markt met de Nieuwe Markt. Jaren na de oplevering van wat 
de huiskamer van de binnenstad staat het pand echter nog leeg. Dat levert 1700 vierkante meter 
leegstand op deze triple A-locatie in de stad. Het is voor veel Stadjers die de binnenstad bezoeken dan 
ook een doorn in het oog. 

Met het gereedkomen van de renovatie van de Grote Markt vindt de PvdA het belangrijk dat deze 
leegstand aangepakt wordt en dat Merckt straks meer bruisendheid aan de beleving toevoegt. De 
Groningers moeten hier kunnen genieten van de stad. Daarover hebben we de volgende vragen aan 
het college:

1) Wat doet het college eraan om een huurder voor Merckt te vinden om ervoor te zorgen dat 
het gebouw als bruisende plek in gebruik komt en voor de Groningers toegankelijk is? 

2) Is er zicht op dat Merckt binnenkort een invulling krijgt? 

II Vragen van de fracties van CDA, VVD, D66 en Stadspartij over Vapiano Groningen dat stopt met 
gevolgen voor de gemeente Groningen (Jalt de Haan)

Op maandag 4 maart werd bekend dat de restaurantketen Vapiano in Groningen ophoudt te bestaan.  
De medewerkers krijgen te horen dat ze op straat staan en de deuren sluiten. Uit een reconstructie  
van Sikkom1 blijkt dat het filiaal al langer te maken heeft met problemen, onder andere veroorzaakt  
door de hoge huur. Vapiano huurt het pand van de gemeente Groningen en heeft de afgelopen jaren, 
in verband met werkzaamheden aan de Grote Markt en vanwege corona, flinke korting gehad op de 
huur. 
Uit dezelfde renconstructie van Sikkom valt te lezen dat de gemeente Vapiano graag naar Groningen 
wou halen, vooral voor de ontwikkeling van de zuidzijde van de Nieuwe Markt. Het heeft daarvoor 
Hasret en ’t Vaatje uit de gemeentelijke panden gekocht en Poelestraat 18 gesloopt en herbouwd. 
Dit alles heeft de gemeente veel geld gekost. Dit was alleen maar meer vanwege de korting op de 
huurprijs. Op Sikkom valt zelfs te lezen dat er volgens bronnen niks werd betaald in de begin jaren. Nu 
de coronakorting terug betaald moet worden, stopt Vapiano er mee. 
De fracties van het CDA, de VVD, D66 en de Stadspartij zijn geschrokken van de berichtgeving. Vooral  
de financiële consequenties en hoe hiermee wordt omgegaan met het geld van de belastingbetaler 
zijn buitengewoon pijnlijk.
Daarom hebben de fracties de volgende vragen aan het college:

1 Reconstructie: Vapiano leefde 7 jaar op pof van gemeente en laat Stad met een schuld 
achter - Sikkom

https://www.sikkom.nl/actueel/Reconstructie-Vapiano-leefde-7-jaar-op-pof-van-gemeente-en-laat-Stad-met-een-schuld-achter-28944489.html
https://www.sikkom.nl/actueel/Reconstructie-Vapiano-leefde-7-jaar-op-pof-van-gemeente-en-laat-Stad-met-een-schuld-achter-28944489.html


1. Klopt  de  berichtgeving  op  Sikkom?  Hoe  heeft  dit  kunnen  gebeuren?  Hoe  groot  is  de 
financiële strop voor de gemeente? 

2. Indien het artikel klopt, waarom heeft de gemeente ervoor gekozen dit pand te ontwikkelen 
voor  deze  commerciële  partij  en  tegen  lage  prijs  te  verhuren?  Was  er  geen  marktpartij 
geïnteresseerd in de ontwikkeling? 

3. Wat zijn de toekomstige plannen met dit pand? 

III Vragen van de fractie van de Stadspartij 100% voor Groningen over leerlingenvervoer tijdens 
afsluitingen Zuidelijke Ringweg (Mariska Sloot)

Nu veel mensen en bedrijven zich realiseren dat de afsluitingen ihk van de RingZuid veel gevolgen 
zullen hebben voor hun personeel, leerlingen, klanten etc bereikte ons het bericht dat het 
leerlingenvervoer hier nog geen duidelijkheid over heeft.
Onze fractie vindt het van het grootste belang dat alle leerlingen van alle soorten onderwijs hun 
school in alle gevallen op tijd kunnen bereiken.
De laatste jaren zijn er al veel problemen met het leerlingen vervoer en vragen daarover hebben zelfs 
de Tweede Kamer al bereikt.
In dit geval betreft het leerlingen die in onze gemeente naar school gaan en die afhankelijk zijn van 
leerlingenvervoer. De meeste van deze kinderen kunnen niet op een andere wijze bij hun school 
komen en zijn extra kwetsbaar en vaak snel overprikkeld. Extra lange wachttijden zijn dan ook zeker 
niet in hun belang. Soms moeten ze vanuit andere provincies komen om hier hun speciaal onderwijs 
te kunnen volgen. Deze vervoerders of ze nu commercieel of vrijwilligers bij een stichting zijn moeten 
niet tijdens alle afsluitingen in de file komen te staan. Sommige van hen hebben al een tijd geleden 
bij de gemeente gevraagd om een vergunning zodat zij op de busstrook kunnen/mogen rijden indien 
nodig. Zij hebben hier nog geen antwoord op.

Als Stadspartij hebben wij de volgende vragen:
1. Wanneer gaat de gemeente ervoor zorgen dat alle leerlingen vervoer de juiste vergunningen 

heeft/krijgt die ze nodig heeft om door te kunnen rijden tijdens de afsluitingen?
2. Als zij geen vergunningen krijgen wat gaat de gemeente er dan aan doen dat alle leerlingen 

op tijd bij hun school worden gebracht of worden afgehaald zodat er geen lessen gemist 
worden?

IV Vragen van de fractie van de PvhN over de vaccinatiegraad in de gemeente Groningen (Leendert 
van der Laan)

In Amsterdam, Eindhoven en Utrecht groeit de bezorgdheid over de lage vaccinatiegraad en de 
bijbehorende risico's.2 3 4 Infectieziekten zoals mazelen en kinkhoest komen vooral voor in gebieden 
waar de vaccinatiegraad laag is. Deze ziekten kunnen ernstige complicaties veroorzaken, vooral bij 
baby's en jonge kinderen. Recentelijk heeft het RIVM aangegeven bezorgd te zijn over het aantal 
pasgeboren baby's dat ernstig ziek wordt door kinkhoest, vooral omdat dit aantal hoog blijkt te zijn.5

2https://www.parool.nl/nederland/kinkhoest-waart-rond-in-amsterdam-waar-intussen-angstig-op-een-  
mazelenuitbraak-wordt-gewacht~b98a429d/ 
3https://www.telegraaf.nl/video/24334363/burgemeester-eindhoven-hoop-dat-de-vaccinatiegraad-weer-  
omhoog-gaat 
4https://www.duic.nl/algemeen/mazelenuitbraak-ligt-op-de-loer-wethouder-noemt-dalende-vaccinatiegraad-in-  
utrecht-zorgelijk/ 
5 https://www.parool.nl/nederland/fors-meer-baby-s-ernstig-ziek-door-kinkhoest~bce87270/ 



De Partij voor het Noorden maakt zich zorgen dat een vergelijkbare situatie zich kan voordoen in de 
gemeente Groningen. Volgens de GGD Groningen is het aantal vaccinaties in onze gemeente sinds 
2019 gedaald, van 93,3% naar 89,2%.6 De GGD Groningen en de GGD GHOR Nederland hebben de 
angst voor het uitbreken van infectieziekten in Nederland en roepen op tot het nemen van 
maatregelen.7 

Deze ontwikkelingen baren onze fractie zorgen. Daarom hebben wij de volgende vragen:

1. Hoe schat het College op dit moment het risico in op het uitbreken van een infectieziekte 
vanwege de lage vaccinatiegraad?

2. Is het College het met de Partij vóór het Noorden eens dat de gemeente het risico op het 
uitbreken van een infectieziekte serieus moet nemen? 

3. Aan welke oplossingen zit het College te denken om de vaccinatiegraad weer omhoog te 
krijgen?

V Vragen van de fracties van ChristenUnie, PvdA, PvdD, GroenLinks en SP voor vragenuur over 
versterking en ongelijkheid (Peter Rebergen)
In de afgelopen week vroegen bewoners van de Stadsweg in Ten Boer opnieuw aandacht voor hun 
situatie in de versterkingsaanpak8. Deze bewoners voelen zich vergeten en vragen aandacht voor de 
ongelijkheid, zowel voor hun eigen situatie als dat van anderen. 
In het advies van de commissie ‘Van Geel’ wordt onder andere gesproken over de gebiedsgerichte 
aanpak9. In de gebiedsgerichte aanpak wordt per gebied schadeherstel, verduurzaming en versterking 
(de laatste alleen in het versterkingsgebied) in samenhang en met prioriteit aangepakt. 
Vragen aan het college:

1. Is het college in contact met de bewoners van de Stadsweg?
2. Hoe kijkt het college naar het advies van de commissie Van Geel over de gebiedsgerichte 

aanpak in dit verband?

6 https://ggdgroningen.incijfers.nl/dashboard/dashboard/vaccinaties 
7 https://ggd.groningen.nl/vrees-voor-uitbraken-infectieziekten-door-lage-vaccinatiegraad/ 
8 Bewoners Stadsweg Ten Boer voeren actie: “De ongelijkheid in de aanpak drijft alles op de 
spits” | OOG Groningen (oogtv.nl) Bewoners Ten Boer zien hele wijk aangepakt worden, 
behalve hun woningen: 'Begrijp er niks van' - RTV Noord
9 Vijlbrief neemt advies Verschillencommissie in ontvangst | Nieuwsbericht | Rijksoverheid.nl

https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2023/10/13/vijlbrief-neemt-advies-verschillencommissie-in-ontvangst
https://www.rtvnoord.nl/nieuws/1140964/bewoners-ten-boer-zien-hele-wijk-aangepakt-worden-behalve-hun-woningen-begrijp-er-niks-van
https://www.rtvnoord.nl/nieuws/1140964/bewoners-ten-boer-zien-hele-wijk-aangepakt-worden-behalve-hun-woningen-begrijp-er-niks-van
https://www.oogtv.nl/2024/03/bewoners-stadsweg-ten-boer-voeren-actie-de-ongelijkheid-in-de-aanpak-drijft-alles-op-de-spits/
https://www.oogtv.nl/2024/03/bewoners-stadsweg-ten-boer-voeren-actie-de-ongelijkheid-in-de-aanpak-drijft-alles-op-de-spits/

